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شیرین یزدان بخش گفت: به نظر من دلیل افت 
شدید مخاطبان چیزی فراتر از افزایش قیمت 
بلیت است، به نظرم باید به تولید آثاری متفاوت 
رو بیاوریم، شاید افزایش قیمت بلیت و یا ترس از 
کرونا دلیلی برای کاهش مخاطب باشد اما به نظر 
من مخاطب سینمای ایران به یک تنوع در داستان 
و ساخت نیاز دارد، سینما برای خروج از وضعیت 
فعلی به یک شوک نیازمند است.  شیرین یزدان 
بخش در گفت وگو با میزان، پیرامون فعالیت های 
اخیر خود در عرصه بازیگری گفت: در حال حاضر 
مقدمات حضور در اثری سینمایی را در برنامه 
دارم که اواخر تابستان کلید خورده و احتمالا برای 
حضور در جشنواره فیلم فجر آماده می شود.  وی 
درباره نقش خود در این فیلم اظهار کرد: واقعیت 
هنوز اجازه صحبت درباره فیلمنامه و یا کارگردان 
را ندارم تا خود روابط عمومی اخبار را منتشر کند 
اما نقشم را دوست دارم زیرا نسبت به کاراکترهای 
ساده و بی چالشی که ارائه می شود بسیار بهتر 
است. از آنجا که گفته ام بازیگری شغل اصلی من 
نیست پس یک نقش باید برایم یک چالش باشد 
تا آن را قبول کنم. یزدان بخش تماشای فیلم را 
لذتبخش خواند و افزود: من همیشه بیش از یک 
بازیگر یک بیننده بوده ام، از طریق همین فیلم 

دیدن هم به بازیگری معرفی شدم، بیشتر وقتم 
را به تماشای فیلم و تئاتر اختصاص می دهم، این 
کار برایم بسیار لذتبخش بوده و گاها از بازیگری 
هم جذابتر است زیرا سینما و تئاتر برای مخاطب 
تخیل و دنیای خیالی به وجود می آورد که بسیار 
جذاب است.  وی درباره وضعیت کنونی تئاتر ادامه 
داد: تئاتر همیشه برای من چالشی جدی است، 
شاید خودم زیاد تئاتر بازی نکرده باشم اما تماشای 
تئاتر را هیچگاه از دست نمی دهم و خودم را یک 
مخاطب حرفه ای در تئاتر می دانم، این ماه ها هم 
تئاتر زیاد دیده ام و گاها از استعداد جوانان شگفت 
زده می شوم زیرا حرفهای بسیار تازه ای برای گفتن 
دارند. یزدان بخش نسل جوان تئاتر را نسل متفکر 

خواند و اظهار کرد: این نسل به روز است، کتاب 
می خواند و بسیار فیلم و تئاتر می بیند، به نظر من 
وقت آن رسیده که تئاتر و سینما را به نسل جوان 
واگذار کنیم و بگذاریم تغییری اساسی و بنیادی 
در این دو هنر به وجود آید. بازیگر فیلم سینمایی 
»بوسیدن روی ماه« در همین رابطه تاکید کرد: 
آنچه نسل جوان را برایم خاص کرده این است 
که این نسل جسور بوده و از تجربه کردن هراسی 
ندارد، به مادیات اهمیت چندانی نداده و صرفا به 
دنبال محلی برای دیده شدن است، این نسل به 
فرصتی برای شکوفه زدن نیاز دارد، به نظر من 
با نگاهی گذرا در تئاتر می توانیم بازیگران آینده 
دار سینما را مشاهده کنیم، بازیگرانی که با شور 
و شوق فراوانی حاضرند برای نقش ایثار کنند.  
یزدان بخش درباره وضعیت مخاطبان سینما در 
ماه های گذشته خاطرنشان کرد: به نظر من دلیل 
افت شدید مخاطبان چیزی فراتر از افزایش قیمت 
بلیت است، به نظرم باید به تولید آثاری متفاوت 
روی بیاوریم، شاید افزایش قیمت بلیت و یا ترس از 
کرونا دلیلی برای کاهش مخاطب باشد اما به نظر 
من مخاطب سینمای ایران به یک تنوع در داستان 
و ساخت نیاز دارد، سینما برای خروج از وضعیت 

فعلی به یک شوک نیازمند است. 

 جای قصه های کهن
 در تلویزیون خالی بود

بهبود وضعیت عمومی 
»محمد کاسبی«

 یک روزنامه انگلیسی به نقل از منابع آگاه خبر داد که 
»بوریس جانسون« نخست وزیر مستعفی انگلیس به فکر 
کناره گیری همیشگی از سیاست است.  به گزارش مهر، منابع 
آگاه به نقل از روزنامه تلگراف خبر دادند که بوریس جانسون 
نخست وزیر مستعفی انگلیس به فکر کناره گیری دائمی از 
سیاست است.  منابع مذکور افزودند: جانسون در حال حاضر 
قصد ندارد از سمت پارلمانی خود دست بکشد تا از برگزاری 
انتخابات میان دوره ای مجلس عوام در پارلمان انگلیس که 
ممکن است منجر به پیروزی مخالفان شود، جلوگیری کند؛ 
چرا که این امر می تواند ضربه دیگری به حزب حاکم محافظه 
کار وارد کند.  این منابع یادآور شدند: جانسون در مورد 
ضرورت کاندیداتوری برای انتخابات پارلمانی آینده مطمئن 

نیست.  بر همین اساس یک منبع مطلع به این روزنامه 
انگلیسی گفت که جانسون آخر هفته را به فکر کردن در این 
باره اختصاص می دهد و من فکر نمی کنم هنوز تصمیمی 

گرفته باشد. گفتنی است بعد از استفعای جانسون از نخست 
وزیری، وزیر سابق بهداشت انگلیس، وزیر خزانه داری دولت 
جانسون، وزیر حمل و نقل این دولت، وزیر مستعفی خزانه 
داری کابینه جانسون، نامزدی خود را برای رهبری حزب 
محافظه کار اعلام کرده اند.   »بوریس جانسون« نخست وزیر 
انگلیس پس از رسوایی های اخیر کابینه اش و در پی کناره 
گیری ۵۰ وزیر و نماینده پارلمان از همکاری با او سرانجام 
استعفای خود را از مقام نخست وزیری اعلام کرد.  با اعلام 
استعفای رسمی جانسون از نخست وزیری انگلیس، حزب 
محافظه کار روند انتخاب جایگزین وی را از پنجشنبه کلید 
زد، روندی که ممکن است هفته ها و شاید ماه ها تا حصول 
نتیجه به طول بیانجامد.  استعفاهای پی در پی وزرای کابینه 
انگلیس، جانسون را مجبور به کناره گیری از قدرت کرد. 
موج استعفاهای در کابینه انگلیس پس از آن به راه افتاد 
که جانسون به دلیل سو استفاده جنسی یکی از اعضا ارشد 

کابینه تحت فشار قرار گرفت. 

روزنامه تلگراف خبر داد

جانسونبرایهمیشهازسیاستکنارهگیریمیکند

شیرین یزدان بخش: 

سینما نیـــــاز به یک شوک بزرگ دارد

بیـــن المـــلل

نخست وزیر طالبان تحریم آمریکا را عامل مشکلات 
اقتصادی در افغانستان خواند و گفت: دولت موقت طالبان 
تعهد کرده است که در امور داخلی کشورهای دیگر مداخله 
نکند و امنیت کشورهای دیگر را تهدید نمی کند.  به 
گزارش فارس، ملا محمد حسن آخوند، نخست وزیر دولت 
موقت طالبان امروز در یک سخنرانی خطاب به مخالفان 
حکومت سرپرست افغانستان گفت: »اکنون اسلام و 
شریعت در کشور حاکم است، پس بگذارید مردم زیر سایه 
نظام اسلامی در فضای امن و آرامش زندگی کنند.«  وی 
همچنین با انتقاد از مسدود ماندن دارایی های ارزی بانک 

مرکزی افغانستان از سوی آمریکا گفت: دولت موقت 
طالبان تعهد کرده است که در امور داخلی کشورهای 
دیگر مداخله نکند و امنیت کشورهای دیگر را تهدید 
نمی کند.  نخست وزیر طالبان در ادامه سخنانش تحریم 
آمریکا را عامل مشکلات اقتصادی در افغانستان دانست و 
اظهار داشت: »اگر ما و شما دست به دست همدیگر بدهیم، 
اقتصاد و زندگی مسلمانان بهبود می یابد.«  ملا آخوند در 
ادامه خطاب به مخالفان طالبان گفت: در حال حاضر نظم 
و امنیت برقرار شده و بهتر است تمام مخالفان دست از 
مخالفت برداشته و از عفو عمومی استفاده کنند«. وی 

در پایان سخنان خود درباره انتقاد از دولت موقت طالبان 
نیز گفت: »انتقاد بیجا و ناشروع با انتقاد سالم فرق دارد 
و ما پذیرای انتقاد سالم خواهیم بود.« این اظهارات در 
... آخوندزاده«، امروز  حالی مطرح شد که »ملاهبت ا
در خطبه های نماز عید قربان در قندهار گفت که تمام 
قوانین غیرشرعی که طی 2۰ سال گذشته تصویب شده 
لغو خواهد شد.  وی تأکید کرد که در آینده نظام اسلامی 
در افغانستان ایجاد خواهد شد و حکومت سرپرست تمام 
قوانین »غیرشرعی« را که در دولت های گذشته افغانستان 

تصویب شده را لغو خواهد کرد. 

نخست وزیر طالبان: 

افغانستانامنیتکشورهایدیگرراتهدیدنمیکند

سفیر روسیه در انگلیس: 
 بعید است از جنوب اوکراین خارج شویم

سفیر روسیه در انگلیس با بیان اینکه اوکراین دیر یا زود باید 
تصمیم بگیرد توافق صلح با روسیه امضا کند یا به ویرانی کشیده 
شود، گفت اگر تحریم ها علیه روسیه ادامه یابد، چرخش بزرگی 
به چین و شرق خواهند داشت. به گزارش فارس، »آندری کلین« 
سفیر روسیه در لندن پیش بینی کرد که بعید است نیروهای روس 
از مناطق سراسر سواحل جنوبی اوکراین عقب نشینی کنند.کلین 
در مصاحبه با خبرگزاری »رویترز«، در پاسخ به این سوال که 
چگونه ممکن است درگیری در اوکراین پایان یابد، گفت احتمال 
عقب نشینی نیروهای تحت حمایت روسیه و نیروهای روس از 
جنوب اوکراین دشوار است زیرا نظامیان اوکراینی باید از تمام 
دونباس عقب رانده شوند. وی با بیان اینکه روسیه تمام منطقه 
دونباس را آزاد می کند، توضیح داد: »البته پیش بینی خروج 
نیروهای ما از بخش جنوبی اوکراین دشوار است، زیرا ما قبلًا 
تجربه کرده ایم که پس از عقب نشینی، اقدامات تحریک آمیز شروع 
می شود و به همه مردم تیراندازی می شود«. به نوشته رویترز، 
سفیر روسیه اظهار داشت که اوکراین دیر یا زود باید تصمیم بگیرد 
یک توافق صلح با روسیه امضا کند یا »به لغزش از این تپه ادامه 
دهد« تا ویران شود  .کلین ادامه داد: »آیا تشدید تنش ممکن 
است؟ البته. اگر جریان تسلیحات به گونه ای سازماندهی شود که 
موقعیت استراتژیک- دفاعی ما را به خطر بیندازد، باید اقدامات 
جدی در برابر آن انجام دهیم.«  وی با بیان اینکه غرب دلایل 
واقعی درگیری را درک نکرده و نگرانی های روسیه را نادیده گرفته 
است، گفت: »روایت آنها بسیار کوتاه است، روسیه علیه اوکراینِ 
بی گناه جنگ راه انداخته است. ولی این اصلا درست نیست«. این 
دیپلمات روس اضافه کرد: »اوکراین برای مدتی با کمک ایالات 
متحده و بریتانیا برای جنگ آماده می شد. فکر نمی کنم اروپا 
بفهمد ناسیونالیسم اوکراینی چیست. اگر تحریم ها علیه روسیه 

ادامه یابد، چرخش بزرگی به چین و شرق خواهیم داشت«.

نخست وزیر یونان: 
خواستار یک ترکیه منزوی نیستیم

نخست وزیر یونان با رد کردن تلاش برای نظامی کردن جزایر 
شرق دریای اژه اظهار داشت به نفع این کشور نیست که ترکیه ای 
کاملا منزوی وجود داشته باشد.  به گزارش فارس،  نخست وزیر 
یونان روز شنبه در گفت  وگو با یک رسانه انگلیسی گفت، وجود 
ترکیه ای کاملا منزوی به نفع یونان نیست.  به نوشته روزنامه 
»اکاثیمرینی« »کریاکس میتسوتاکیس« نخست وزیر یونان در 
مصاحبه با شبکه خبری »اسکای نیوز« به دیدار اوایل سالجاری با 
»رجب طیب اردوغان« رئیس جمهور ترکیه در استانبول و ادعای 
زیر قول زدن وعده ها از سوی وی اشاره کرد و گفت که او به اردوغان 
گفته که نه پرواز های هوایی بر فراز جزایر یونانی و نه استدلال های 
نظامی کردن جزایر یونان بر جزایر شرقی دریای اژه را نمی پذیرد.  
بر اساس این گزارش، روابط بین ترکیه و یونان، دو عضو ناتو اغلب 
دچار تنش بوده به طوری که سال گذشته این روابط به شدت رو به 
وخامت گذاشت و کشتی های جنگی در شرق مدیترانه در نزاع بر 

سر مرزهای دریایی و حقوق انرژی با هم روبه رو شدند. 

گـــــزارش
وزیر خارجه چین: 

روابط چین و آمریکا در خطر است
از  نشست خبری پس  وزیر خارجه چین طی 
گفت وگوی صریحِ پنج ساعته با همتای آمریکایی، گفت 
روابط واشنگتن و پکن در خطر خارج شدن از مسیر قرار 
گرفته است.  به گزارش فارس، »آنتونی بلینکن« وزیر 
امور خارجه آمریکا شامگاه شنبه گفت که در طول بیش 
از پنج ساعت گفت وگو با »وانگ یی« همتای چینی 
خود، درباره حمله روسیه به اوکراین صحبت کرده و 
نگرانی خود از همسویی پکن با مسکو را مطرح نموده 
است.  به نوشته خبرگزاری »رویترز«، دیپلمات های 
ارشد چین و روسیه هر دو اولین گفت وگوهای حضوری 
خود از زمان ماه اکتبر سال قبل را »صریح« توصیف 
کردند. این دیدار یک روز پس از شرکت آنها در 
گردهمایی وزرای خارجه گروه 2۰ در اندونزی برگزار 
شد. بلینکن در کنفرانس خبری پس از گفت وگوها 
با وانگ گفت: »من بار دیگر نگرانی خود از همسویی 
جمهوری خلق چین با روسیه را با آقای وزیر در میان 
گذاشتم.« وی مدعی شد که فکر نمی کند چین رفتاری 
بی طرفانه در جنگ اوکراین داشته باشد زیرا از روسیه در 
سازمان ملل حمایت کرده و »تبلیغات روسیه« را تقویت 
نموده است.  به نوشته رویترز، وزیر خارجه آمریکا اظهار 
داشت که »شی جین پینگ« رئیس جمهور چین، در 
تماسی که با »ولادیمیر پوتین« همتای روسی خود 
در ۱۳ ژوئن داشته، به صراحت اعلام کرده بود که بر 
تصمیم خود برای ایجاد شراکت با روسیه پایبند است. 
بلینکن در پاسخ به سوالی درباره امتناع وی از دیدار و 
گفت وگو با »سرگئی لاوروف« وزیر امور خارجه روسیه 
در اجلاس گروه 2۰ نیز توضیح داد: »مشکل این است 
که ما هیچ نشانه ای از آمادگی روسیه در این مقطع 
زمانی برای مشارکت در دیپلماسی معنادار نمی بینیم«. 
بر اساس بیانیه منتشر شده توسط وزارت خارجه چین، 
وانگ نیز در جریان مذاکرات روز شنبه با بلینکن نظرات 
عمیقی درباره مساله اوکراین بیان کرد. به نوشته رویترز، 
او به بلینکن گفت که جهت گیری روابط آمریکا و چین 
به دلیل مشکل واشنگتن در درک پکن، در خطر خارج 
شدن از مسیر قرار گرفته است.  وانگ تصریح کرد: 
»بسیاری از مردم بر این باورند که ایالات متحده از 
تفکر ناگهانی چین هراسی رنج می برد. واشنگتن باید 
تعرفه های اضافی اعمال شده بر چین را در اسرع وقت 
لغو کند و تحریم های یکجانبه علیه شرکت های چینی 
را متوقف کند.«  بلینکن در این نشست خبری مدعی 
شد: »در حرکت رو به جلو، ایالات متحده می خواهد 
کانال های ارتباطی ما با پکن همچنان باز بماند.«  پیش 
از این نیز سخنگوی وزارت خارجه چین با انتقاد از 
اظهارات تحریک آمیز و انتشار اطلاعات نادرست علیه 
پکن توسط ناتو، گفته بود این ائتلاف باید دست از تلاش 

برای آغاز یک جنگ سرد جدید بردارد. 

انگیزه ترور آبه شینزو معلوم شد
کوتــــاه

به گفته پلیس، فردی که روز جمعه آبه شینزو را به 
ضرب گلوله کشت، معتقد بوده که نخست وزیر سابق 
ژاپن در یک سازمان خاص دست داشته است -  و به 
گفته پلیس، دلایل این ترور سیاسی نبوده است.  به 
گزارش نیویورک پست، قاتل مظنون، تتسویا یاماگامی، 
۴۱ ساله، تنها چند لحظه پس از اینکه به رهبر سابق ۶۷ 
ساله هنگام سخنرانی در منطقه غربی ناراشلیک کرد، 
دستگیر شد.  یاماگامی در بازجویی ها ظاهراً به توطئه 
برای کشتن آبه اعتراف کرده زیرا گفته است که دلیل 
این ترور این بوده که فکر می کرده نخست وزیر سابق با 
سازمانی مرتبط بود که او از آن کینه  داشت.  پلیس نام 
این سازمان را فاش نکرد یا جزئیات بیشتری در مورد آن 

ارائه نکرد، مشخص نیست این گروه اصلا وجود خارجی 
دارد یا خیر.  پلیس افزود که یاماگامی در حین بازجویی 

به آرامی به سوالات پاسخ می داد و بازرسان هنوز در 
تلاش هستند تا مشخص کنند که آیا او به تنهایی عمل 
کرده است یا خیر.  پلیس گفت که قاتل مظنون ساکن 
نارا بود و به مدت سه سال در نیروهای دفاع از خود 
دریانوردی ژاپن کار می کرد، اما اکنون به نظر می رسد 
بیکار است. عکس ها و ویدئوهای وحشتناکی منتشر 
شده است که ظاهراً یاماگامی را پشت سر آبه درست 
لحظاتی قبل از شلیک با یک تفنگ دست ساز نشان 
می دهد. مرگ آبه حدود ۵ ساعت و نیم بعد پس از انتقال 
سریع به بیمارستان اعلام شد. مقامات گفتند که او بر 
اثر جراحات عمیق در قلب و سمت راست گردنش تا حد 

مرگ خونریزی کرد. 

برادر محمد کاسبی گفت: هنوز برای 
بازگشت وی به عرصه بازیگری خیلی 
زود است، بسیاری از دوستان لطف 
داشته و پیگیر وضعیت وی هستند 
و گاها برای بازگشت به بازیگری از 
وی سوال می پرسند اما برای اینکه 
او بتواند بار دیگر جلوی دوربین برود 
به زمان بیشتری نیاز است.  محمود 
کاسبی در گفت وگو با میزان، پیرامون 
آخرین وضعیت محمد کاسبی بازیگر 
پیشکسوت سینما و تلویزیون گفت: 
برادرم در حال حاضر در خانه مشغول 
استراحت است، وضعیت وی نسبت 
به گذشته ثبات خوبی داشته و باید 
همچنان به استراحت خانگی ادامه دهد. 

غلامحسین غلامحسین زاده: 
 حسن ذوالفقاری

 به پرکاری مشهور بود
غلامحسین غلامحسین زاده، حسن  ذوالفقاری 
را استادی پرکار توصیف می کند که در انجام کارها 
سرعت بسیاری داشت.   این استاد زبان و ادبیات 
فارسی دانشگاه تربیت مدرس، در پی درگذشت 
حسن  ذوالفقاری، در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: 
آقای دکتر ذوالفقاری از استادان برجسته و پرکار 
زبان و ادبیات فارسی دوره معاصر دانشگاه های 
ما بود. شهرت او در درجه اول به پرکاری اش 
بود. تعداد مقالات و کتاب هایی که چاپ کرده 
و گردآوری ها و تصحیح هایی که دارد، بسیار 
فراوان و از حد شمار خارج است. او به پر کاری 
در میان استادان زبان فارسی مشهور بود و حوزه 
کاری اش زبان و ادبیات فارسی و فرهنگ عامه بود. 
فرهنگ و ادبیات عامه حوزه تخصصی اش بود، او 
از برجسته ترین استادان دانشگاه در حوزه زبان و 
ادب عامه فارسی و فرهنگی ایرانی بود.   او افزود:  
ذوالفقاری غیر از تألیفات، مقالات و سخنرانی های 
فراوانی که در این زمینه داشت، فعالیت های 
بنیادی و اساسی در این حوزه داشت؛ کتاب های 
دکتر ذوالفقاری همه از کتاب های پایه ای برای 
کسانی است که بخواهند در حوزه ادبیات عامه 
ایران کار کنند. مهم ترین کاری که در حوزه 
دانشگاهی داشت، تأسیس گرایش کارشناسی 
ارشد، ادبیات عامه بود؛ خود من سرفصل ها را 
پیگیری می کردم و او پیش نویس اولیه این گرایش 
را تهیه کرد و به همت او گرایش ادبیات عامه در 
دوره کارشناسی ارشد تأسیس شد. همچنین ما در 
دانشگاه تربیت مدرس مجله »فرهنگ و ادبیات 
عامه« را تأسیس کردیم که او سردبیر مجله و 
همه کاره مجله بود. دکتر ذوالفقاری این دو کار 
را خیلی خوب انجام داد؛ گرایش ادبیات عامه 
در دانشگاه تربیت مدرس با قوت راه افتاد و همه 
ساله دانشجویان زیادی داریم که پایان نامه ها و 
رساله های خیلی خوبی در این زمینه می نویسند 
که همه این ها در تولید منابع علمی در این زمینه 
نقش دارد. کار دیگر او مجله »فرهنگ و ادبیات 
عامه« بود، قرار بود این مجله به صورت فصلنامه 
باشد اما به همت او، آن قدر مقاله برای مجله می آمد 
که به دو ماهنامه تبدیل شد و ادبیات زیادی در 
حوزه ادب عامه تولید کرد. همچنین مجله در 
درجه بندی  معمول در مراکز دانشگاهی، همیشه 
رتبه های بالایی دارد.  غلامحسین زاده ادامه داد: 
دکتر ذوالفقاری در حوزه تخصص دوم شان، یعنی 
حوزه آموزش زبان فارسی نیز کارهای بسیاری 
انجام داد. او با همکاری برخی از استادان دیگر 
در حوزه آموزش زبان فارسی برای فارسی آموزان 
خارج از کشور چند کتاب تألیف کرده بود که 

کتاب های خوب و موفقی بودند.

همایون شجریان در تورنتو هم رکورد زد و در 2۴ 
ساعت ۳2۰۰ بلیت کنسرتش در »تیکت مستر« به 
فروش رفت تا این اجرا بار دیگر تمدید شود. بنابراین، 
بلیت فروشی کنسرت روز جمعه دوم سپتامبر در 
شهر تورنتوی کانادا تکمیل شد و بلافاصله فروش 
بلیت برای روز بعد از آن یعنی سوم سپتامبر 2۰22 
تمدید و آغاز شد.  به گزارش فارس، پیش بینی 
می شود ده هزار نفر در این کنسرت شرکت کنند. 
این اولین بار است که یک خواننده موسیقی ایرانی 
در تورنتو تا این حد مورد استقبال قرار می گیرد.  در 
سال های اخیر با شیوع کرونا، اجراهای صحنه ای 
و کنسرت های موسیقی به تعطیلی کشیده شد 
و تنها در برخی موارد جزئی و بیشتر در خارج از 
کشور یا در جزیره کیش شاهد تک کنسرت هایی از 
خوانندگان ایرانی بودیم. اما با فروکش کردن شیوع 
ویروس کرونا و به خصوص از ماه های منتهی به سال 

جدید، دور جدیدی از کنسرت های موسیقی آغاز 
شد که در فاصله کوتاهی به حجم گسترده ای از 
تورهای کنسرت و اجراهای موردی و تمدیدی در 
تهران و دیگر شهرها و استان های کشور آغاز شد. 
در همین بازه زمانی که با رکوردشکنی هایی در 
بین خوانندگان موسیقی پاپ همراه بود، کنسرت 
همایون شجریان، خواننده موسیقی ایرانی اما 
تمام رکوردها را درنوردید و لحظه ای تاریخی در 
ثبت میزان و حجم فروش بلیت برای خود برجای 
گذاشت. خیلی کم پیش آمده که یک کنسرت 
فروش بلیت هایش در چند ساعت اول باز شدن 
پلتفرم فروش، تمام شود و بعد از بلیت فروشی برای 
۳۰ اجرا، کنسرت برای ۳ بار تمدید شود. تمدیدی 
که با فروش بیش از ۳۰ هزار بلیت همراه باشد.  
فروش بلیت کنسرت همایون شجریان آنقدر زود 
تمام شد و بازار سیاهش شکل گرفت که در روزهای 

ابتدایی همه علاقه مندان به کنسرت شجریان، 
سایت فروش بلیت را مقصر دانستند! اما تمدید 
چندباره کنسرت و فروش بلیت ها نشان داد که اگر 
این خواننده، تا پایان تابستان هم کنسرت بگذارد، 
بلیت هایش فروش می رود.  همایون شجریان از 
اواخر سال گذشته و شروع سال جدید کنسرت هایی 
را با همراهی گروه سیاوش در کشورهای بلژیک، 
فرانسه و هلند اجرا کرد و در ادامه ۱2اردیبهشت 
امسال نیز با همراهی این گروه موسیقی کنسرتی 
را در دبی اجرا کرد.  قرار بود که کنسرت در روزهای 
اول تا ششم تیرماه برگزار شود و به خاطر تعداد زیاد 
خریداران سایت فروش بلیت اعلام کرد که باز هم 
کنسرت تمدید می شود. شجریان در صفحه شخصی 
خود در فضای مجازی اعلام کرد که کنسرت به غیر 
از روزهای یک، 2، ۳، ۵ و ۶تیرماه که شروع مجدد 
ارائه بلیت آنها متعاقبا اعلام خواهد شد، با تمدید 
روزهای بیشتر کنسرت، تاریخ های ۱۰، ۱۱، ۱2، 
۱۷، ۱۸ و ۱۹تیرماه نیز برای حضور علاقه مندان به 

آنها اضافه خواهد شد.  

همایونشجریاندرکاناداهمرکوردزد

برنامه ساز و مجری مطرح تلویزیون، 
با تمجید از »مستوران« این سریال را 
اثری نزدیک به آثار سینمایی دانست که 
می تواند در شبکه های عربی هم موفق 
شود.  منصور ضابطیان درباره سریال 
اظهار  سیما  یک  شبکه  »مستوران« 
کرد: خوشحالم توانستم چند قسمت 
از »مستوران« را ببینم؛ به نظرم سریال 
جذابی آمد و امیدوارم ریتم آن تا پایان 
حفظ شود. وی تاکید کرد: جای قصه های 
کهن ایرانی در تلویزیون ما خالی است، 
من آدم بی حوصله ای هستم اما چیزی که 
بخواهم بگویم در این سریال حوصله ام را 

سر برد، وجود نداشت.

همزمان با روز ملی ادبیات کودک
بخش »ارزیابی کتاب« کدومو رونمایی شد

بخش »ارزیابی کتاب« روز گذشته همزمان با روز ملی ادبیات 
کودک و نوجوان توسط تیم کدومو رونمایی شد.  بخش »ارزیابی 
کتاب« سامانه کدومو شنبه ۱۸ تیر همزمان با روز ملی ادبیات 
کودک و نوجوان، توسط تیم کدومو طی نشستی تحت عنوان 
»بررسی الگوهای ارزیابی کتاب کودک و نوجوان«، همراه با 
کارشناسان و فعالان حوزه ادبیات کودک و نوجوان، از جمله 
سیّدعلی کاشفی خوانساری )نویسنده، شاعر، روزنامه نگار 
همچنین سردبیر اسبق فصلنامه نقد کتاب کودک و نوجوان 
و سروش نوجوان( همچنین زهرا توکلی، معصومه توکلی و 
زهرا محسنی فرد در باغ کتاب تهران از سرویس جدید خود با 
عنوان »بخش ارزیابی کتاب« رونمایی شد. کدومو فعالیت خود 
را با هدف دستیاری هدایت مصرف خانواده در حوزه رسانه، 
با پیش زمینه های ارزیابی محصولات رسانه ای اعم از فیلم، 
انیمیشن، برنامه های تلویزیونی، بازی های دیجیتال، بازی های 
روی میزی و …، همچنین مشاوره و آموزش، آغاز نمود. در ابتدای 
مراسم سیّدعلی کاشفی خوانساری، نویسنده گفت: اینکه فهرست 
کتب های مناسب در سایر مراکز نیز منتشر می شود، ما را از داشتن 
فهرست کتب مناسب جدید بی نیاز نمی کند چرا که نیازها، 
مشکلات و فرهنگ خانواده ها و مخاطبان حوزه کتاب بسیار 
متفاوت است. وی افزود: متنوع شدن انتخاب ها در حوزه کتاب 
باید با شفافیت صورت پذیرد، یعنی باید اصول و نحوه انتخاب 
کتابی به عنوان یک کتاب خوب توسط یک کارشناس مشخص 
باشد، به عنوان مثال باید مشخص باشد که مبنای انتخاب یک 
کتاب خوب، چه چیزی بوده است تا خواننده آن کتاب نیز در این 
خصوص کاملًا آگاه شود. اگر کودکی با خواندن کتابی که توسط 
ما معرفی شده به انسانی لایق و شایسته تبدیل شود، می توانیم 
بگوییم موفق شده ایم. این نویسنده در پایان سخنان خود با اشاره 
به فعالیت تیم کدومو در این حوزه گفت: من بسیار خوشحالم که 
تعدادی از دوستان جوانم که به صورت تخصصی چندین سال با 
زحمت و تلاش در این مسیر متمرکز شده و فعالیت داشته و به 
روش های تکمیلی مناسبی رسیده اند، حتی به صورت حضوری 
به خانواده ها مشاوره داده اند و حالا توانسته اند با عنوان کدومو 
در مؤسسه تبیان، سامانه معرفی کتب مناسب را طراحی نموده 
و در اختیار مخاطبین قرار دادند. باید بگویم این اتفاق خوبی 
است و اتفاق خوب تر آن است که ملاک های انتخاب های خود 
را با شفافیت، صداقت و خلوص اعلام نمایند چراکه مبحث نقد 
نویسی برای کتب کودک و نوجوان نباید با مبحث مرور نویسی 
کاربردی کتب کودک و نوجوان، یکی انگاشته شود، این دو، دو 
تخصص کاملًا جدا هستند. سجاد سامانی، مدیر پروژه کدومو نیز 
در پایان در خصوص سامانه ارزیابی کدومو در حوزه های فیلم، 
انیمیشن گفت: در تمام این ارزیابی ها علاوه بر رعایت اصول 
مندرج در شیوه نامه، خانواده ها نیز مشارکت دارند که همه این 
موارد ویترین اثری را به همراه دارد که می توان نظر خود والدین را 
به عنوان مشارکت کننده در کنار نظر کارشناسان این حوزه از این 

ارزیابی ها با خود همراه داشته باشیم.


